
Благоприятната  
бизнес среда

Преди няколко дни Радио 
Китай излезе с коментар 
на статия в американското 
списание Foreign Policy 
озаглавена „Политиката на 
Вашингтон спрямо Москва 
e неприемлива за Азия“. 
Основната теза на автора, 
политолога от Сингапур 
К. Махбубани, е, че тези, 
„които насърчават Украйна 
да се присъедини към НАТО 
и подкрепят доставките на 
оръжия от Запада в страната, 
трябва да поемат съответните 
отговорности“. Подобни 
стъпки според Махбубани, 
цитирани и в коментара на 
Китайското национално радио 
и са „причина за огромната 
нестабилност в света“. И това 
е така, защото агресивната 
геополитика никога не е 
носила нещо добро. Вместо 
да се търси бързо, разумно и 
мирно решение на украинската 
криза, ястребите от НАТО и 
от Вашингтон само наливат 
масло в огъня.

Фактът, че такова сериозно 
списание като Foreign Policy 
отделя място на азиатския 
поглед към украинската криза, 
показва, че нещата са далеч 
по-многопластови и засягат 
не само Европа, но и цялата 
геополитическа система на 
планетата.

В коментара си Радио 
Китай акцентира и върху 
една друга позиция на 
официален Вашингтон, според 
която „народът на Тайван 
трябва свободно да избира 
собствената си съдба“. 
Тайван е неразделна част 
от територията на Китай, 
факт, признат и в няколко 
официални документа, 
подписани от КНР и САЩ. 
Еквилибристиката с този 
факт е също толкова опасна, 
колкото и отношението към 
украинската криза, и „САЩ 
трябва да се научат да бъдат 
прагматични в геополитиката“. 
Позиция, която не се нуждае 
от много обяснения.

Петър ГЕРАСИМОВ

Неприемлива 
политика
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Важни сигнали за 
развитието  
на капиталовия пазар
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2Си Дзинпин разговаря с 
новоизбрания президент 
на Южна Корея
На 25 март китайският 
председател Си Дзинпин 
проведе телефонен разговор 
с новоизбрания южнокорейски 
президент Юн Сук-йол и посочи, 
че техните две страни са съседи  
и партньори. 

Борба срещу невярната 
информация в областта  
на човешките права
На 49-ата сесия на Съвета на 
ООН по правата на човека Дзян 
Дуан в речта си от името на над 
20 страни изрази загриженост 
относно разпространението на 
невярна информация и клевети в 
сферата на човешките права. 
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„Среща с красотата  
на новата епоха“ 
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От години Джуан Сиуян работи  
с клоизон емайл – вид напластен 
цветен емайл, и нейните 
произведения са високо ценени
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Китай – ВеликобританияСи Дзинпин разговаря с 
президента на Южна Корея

а 25 март ки-
тайският пред-
седател Си Дзин- 
пин проведе те-
лефонен разго-
вор с новоизбра-

ния южнокорейски прези-
дент Юн Сук-йол.

Си Дзинпин посочи, че 
Китай и Южна Корея са 
съседи и партньори. В мо-
мент, когато международ-
ната общност е изправена 
пред много предизвикател-
ства, Китай и Южна Корея 
са отговорни за поддържане 
на регионалния мир и све-
товния просперитет. Китай 
е готов заедно с Южна Ко-
рея да полага усилия за за-
силване на международното 
и регионалното сътрудни-
чество и глобалната стабил-
ност на доставките, поддър-
жане на международната 

Н

система, ред и централна-
та роля на ООН.

Юн Сук-йол заяви, че 
през последните три десе-
тилетия от установяването 
на дипломатически отноше-
ния между двете страни съ-
трудничеството между тях 

е облагодетелствало двата 
народа. Засилването на съ-
трудничество е от полза за 
съвместното развитие, ще 
създаде блага на народите 
и допринесе за мира и ста-
билността в Североизточ-
на Азия.

Хонконг е трети в класацията на 
световните финансови центрове

еотдавна бри-
танската компа-
ния Z/Yen и ба-
зираният в Шън- 
джън Китайски 
институт за раз-

витие класираха Хонконг 
на трето място според ин-
декса на световните финан-
сови центрове.

Говорителят на спецра-
йона заяви, че Хонконг про- 

дължава да е водещ по от-
ношение на бизнес средата, 
човешките ресурси, инфра-
структурата, имиджа, кое-
то отново потвърждава ста-
тута му на важен световен 
финансов център.

Благодарение на стабил-
ния контрол в района, стро-
гата структура за превенция 
на системните рискове, ог-
ромните валутни фондове 

и добре поддържан валу-
тен курс, финансовият па-
зар на Хонконг, преодоля-
вайки отрицателното вли-
яние от пандемията и на-
прегнатата геополитическа 
ситуация, поддържа стабил-
ните операции и няма да 
допусне необичаен приток 
или изтичане на парични 
средства, добави още гово-
рителят на спецрайона.

Н

Пекин и Ню Делхи  
изтъкнаха важността  
на двустранните отношения

края на март 
членът на Дър-
жавния съвет и 
външен минис-
тър на Китай 
Уан И се срещ-

на в Ню Делхи, където е на 
работно посещение, с ин-
дийския си колега Субрах-
маням Джайшанкар.

Уан И заяви, че като 
отговорни големи разви-
ващи се държави, Китай 
и Индия трябва да напра-
вят така, че териториал-
ният спор помежду им да 
не пречи за развитието на 
цялостните им отношения.

Джайшанкар каза, че 
Ню Делхи обръща голямо 
внимание на отношения- 
та с Китай, който ще про-
дължи да бъде приоритет-
но направление в индий-
ската външна политика. 
Ню Делхи желае да заси-
ли консултациите с Пекин, 

В

да увеличи взаимното до-
верие, така че двустранни-
те отношения да излязат 
по-скоро от състоянието 
на спад и се подобри де-
ловото сътрудничество по-
между им.

Двамата министри се 
обединиха, че Пекин и Ню 

Делхи споделят еднакви и 
сходни позиции по редица 
важни международни и ре-
гионални проблеми, тряб-
ва да се разбират и подкре-
пят взаимно, за да предос-
тавят повече положителна 
енергия в днешния неста-
билен свят.

50 години 
дипломатически 
отношения

Ръст на кредитите  
от 11,5% за година

аскоро китай- 
ският председа-
тел Си Дзинпин 
проведе телефо-
нен разговор с 
британския ми-

нистър-председател Борис 
Джонсън.

Си Дзинпин посо-
чи, че тази година се на-
вършват 50 години от ус-
тановяването на диплома-
тически отношения меж-
ду Китай и Великобрита-
ния. През последния по-
ловин век в основни ли-
нии китайско-британски-
те отношения се развиват 
стабилно. „Китай и Вели-
кобритания имат различ-
ни реалности и път за раз-
витие. Двете страни тряб-
ва от стратегическа гледна 

точка въз основа на вза-
имното зачитане, отворе-
ност и толерантност да за-
силят диалога и разширят 
сътрудничеството. Китай 
се надява Великобритания 
с обективен и справедлив 
подход да се отнася към 
Китай и китайско-британ-
ските отношения“, заяви 
Си Дзинпин.

Борис Джонсън заяви, 
че ръстът на двустранната 
търговия се увеличава бър-
зо. Великобритания е го-
тов да проведе искрен ди-
алог с Китай, засили об-
мена и сътрудничеството 
в областта на климатич-
ните промени, биологич-
ното разнообразие и дру-
ги глобални и регионални 
въпроси.

редитите, отпус-
нати на частния 
бизнес в Китай,  
са отбелязали 
ръст през 2021 г.,  
на фона на по-

добрените финансови ус-
луги за този сектор.

В номинално израже-
ние към края на минала-
та година заемите за част-
ни фирми възлизат на 52,7 
трилиона юана (8,27 трлн. 
долара), нараствайки с 5,5 
трилиона юана от нача-
лото на годината, показ-
ват данни на Китайската 
комисия за банково и за-
страхователно регулиране. 
Числото представлява ръст 
от 11,5% на годишна база.

От комисията увери-
ха, че ще продължат да 

насърчават банковите и за-
страхователни институции 
да оптимизират финансо-
вите си услуги с мерки за 
предоставяне на кредити 
на частни фирми по спра-
ведлив, прецизен и ефекти-
вен начин и да разнообра-
зят продуктите, за да отго-
ворят на реалните нужди 
от финансиране.

Частните фирми в Ки-
тай показаха сериозна 
устойчивост и активност 
през последното десетиле-
тие на фона на благопри-
ятна политическа среда, 
увеличавайки се от 10,86 
милиона през 2012 г. до 
44,58 милиона през 2021 г. 
Те представляват 92,1 про-
цента от компаниите в ця-
лата страна.

Н

К
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3月29日，中再集团召开2021年
度业绩发布会，董事长袁临江带
领管理层团队对公司2021年全年
整体业绩和战略落地成果进行详
细介绍。本次发布会以“电话会议
+视频直播”形式召开，通过与分析
师、投资者及境内外媒体充分沟
通、互动交流，进一步增进了资本
市场对公司的关注和理解。

2021年是“十四五”开局之年，面
对错综复杂的国内外市场环境，
中再集团制定形成 “一四五”战略，
即：坚持以再保险业务为核心，通
过产品创新、平台驱动、科技赋
能、全球联动四大战略支点，实现
价值、数据、生态、人才和文化五
大方面的提升。在“一四五”战略引
领下，中再集团坚持“稳中求进”工
作总基调，坚持“稳增长、调结构、
控风险、增效益”经营方针，“十四
五”高质量发展开局良好。

经营效益稳步提升，市场地位
持续巩固

2021年，中再集团保费收入稳
中有增，集团合并总保费收入为
1627.32亿元（人民币，下同）；归
属于母公司股东净利润为63.63亿
元，同比增长11.4%；加权平均净
资产收益率为6.84%；每股分红
0.045元，同比增长9.8%，近期公
司股价对应股息率达7.76%。以再
保险总保费和净保费规模计，中再
集团全球再保险排名由七进六，
跻身2021年《财富》世界500强和
全球品牌价值500强，在银保监会

经营效益稳步提升 “十四五”高质量发展良好开局  
中再集团举行2021年度业绩发布会

山乡梯田开启春季“花朝节”
3月27日，游客在胥岭村的梯田旁合影留念。
当日，浙江省建德市乾潭镇胥岭村开启首届“花朝

节”，市民和游客在胥岭村观赏油菜花，体验胥岭古
道和“花朝市集”。

乾潭镇胥岭村是典型的江南山乡古村落，这里的
400多亩梯田种满油菜花。本次春季花朝节展现了传
统农耕文化魅力，利用农文旅交融促进全域旅游发
展、助力共同富裕。

新华全媒+｜“与时间赛跑，与病毒较量”——
专访上海集中隔离点医疗救治组组长陈尔真

5 天 完 成 改 建 、4 家
医院医疗队陆续入驻、
约 7 0 0 0 张 床 位 完 成 安
装……上海世博展览馆集
中隔离医疗救治点3月26
日正式启用。28日下午，
上海市集中隔离点医疗救
治组组长、上海世博展览
馆集中隔离医疗救治点
总指挥、瑞金医院副院长
陈尔真接受新华社记者
采访，带来一线最新救治 
情况。

感染者收治一刻不停歇
无症状感染者数量的

急剧增长，为隔离点的收
治工作带来空前压力。面
对传播力强、隐匿性高的
奥密克戎病毒，如何安全
有序地将感染者以最快的
速度“应收尽收”，直接决
定后续的防控成效。

陈尔真带领包含瑞金
医院医 务 管 理、护理管
理、院感控制、信息保障
等部门在内的14名工作人
员组成管理团队，统筹点
位上4家医院的医疗队开
展救治工作。

陈尔真告诉记者，在26
日10时至28日13时的50多
个小时的时间里，感染者

的收治工作一刻也不曾停
歇。截至记者采访时，上海
世博展览馆集中隔离医疗
救治点已累计收治了4600
多名感染者，预计29日收
治满员。

“我们的医护人员非常
辛苦，正在超负荷工作，
现在每天在防护服下的工
作时间都已超过了10个小
时。”陈尔真说。

全力以赴为患者提供
更好隔离环境

陈尔真表示，已收治的
4600多名感染者中，绝大
多数是无症状感染者，只
有少数是轻症患者，总体
病情都较为平稳。针对一

些本身有基础性疾病的，
比如糖尿病、高血 压患
者，医疗队在维持原有治
疗的基础上，根据最新版
的诊疗方案规范研判，及
时采取必要的干预手段。

“为给患者提供一个更
好的隔离环境，我们一直
在全力以赴。”陈尔真表
示，目前隔离点的工作是“
与时间赛跑，与病毒较量”
，在这种情况下，患者难
免会感觉条件有限，不如
在家那样舒适。对此，团
队也在不断努力优化，“例
如在区域划分上，一般会
安排两个人入住一个区
域，并做适当的隔断。”

年度公司治理监管评估中名列前
茅，境内再保险市场份额稳居第
一，主力军地位持续稳固。

业务结构不断优化，风险管理
持续稳健

2021年，中再集团业务结构
不断优化，财产再保险境外业务
占比32.4%，同比提升1.5个百分
点；财产再保险境内新兴业务占
比7.8%，同比提升0.9个百分点；
人身再保险境内保障型业务占比
37.6%，同比提升6.5个百分点；财
产险直保非车险业务占比48.0%
，同比提升4.5个百分点。中再集
团风险管理持续稳健，2021年保
险板块各经营主体综合偿付能力
充足率均保持在200%以上，连续
5年获标普长期保险公司财务实

力评级“A”，连续12年获贝氏财务
实力评级“A（优秀）”。

积极服务国家战略，创新驱动
业务发展

2021年，中再集团服务相关国
家重点战略的财产风险保额近
20亿元，同比增长28%；服务健
康中国战略的健康保障类再保险
业务市场份额超过40%，新增创
新产品近200款。在扩大巨灾风
险保障供给方面，积极应对重大
灾害，在河南洪涝等灾害事件中
充分发挥再保险巨灾风险保障作
用；创新巨灾风险管理手段，成
功发行香港市场首支巨灾债券。
在服务健康中国战略方面，作为
境内主要再保险人支持50余个“
惠民保”项目，覆盖全国约50%的

投保人群。在助力实现“双碳”目标
方面，公司支持核能平稳运行，覆
盖境内所有运行核电机组的近万
亿财产和2.4万名一线人员，助力
核电企业完成3.02亿吨碳减排。
在对接国家治理体系建设方面，
创新建筑工程质量潜在缺陷保
险业务（IDI）“上海模式”并向全国
推广，IDI业务平台总保障面积近
1.4亿平方米，累计保额近5000亿
元。在护航“一带一路”建设方面，
首年运行的中国“一带一路”再保
险共同体为19个海外利益项目的
161亿元资产提供风险保障。

发布“数字中再2.0”战略，加速
推进数字化转型

2021年，中再集团发布“数字
中再2.0”战略，秉承“聚资源、建
平台、造生态”的发展逻辑，构建“
内部智能化、再保直保化、平台
生态化”的数字化转型新格局，在
传统轨上实现基础能力和国际
化能力跨越，在创新轨上持续推
动对外创新平台建设和生态化运
营，在组织变革上升级数字化组
织。2021年中再集团科技赋能成
效日显，旗下中再巨灾管理公司
作为我国首家专注巨灾风险管理
的保险科技公司，成功迭代开发
中国地震巨灾模型3.5，成为我国
保险业唯一入选国家“十三五”科技
成就展的科研项目；发布中国台风
巨灾模型2.0商业版，填补国内空
白；2021年中再巨灾管理公司营
收超2300万元，实现首年盈利。
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Трябва да се разследват 
биологичните 
лаборатории в Украйна

Външният дълг на Китай 
е нараснал през 2021 г. 
до 2,75 трилиона долара

ъединените ща-
ти прикриват 
факти относно 
своите биоло-
гични лабора-
тории в Украй-

на, но истината за тях тряб-
ва да се разследва и из-
лезе наяве. Това заяви за-
местник-председателят на 
Държавната дума Ирина 
Яровая  в интервю за Ки-
тайската медийна група.

На 22 март Държавна-
та дума на Русия форми-
ра екип, който да разследва 
американските биологич-
ни лаборатории в Украйна, 
в който участват над 14 де-
путата от различни партии.

„Според първоначал-
ните резултати от проуч-
ванията в американски-
те биологични лаборато-
рии в Украйна налице са 
престъпления срещу ук-
раинския народ, тъй ка-
то в страната са се поя-
вили заболявания с нея-
сен произход. Ние смята-
ме това за престъпление“, 
подчерта Яровая. Според 
нея биологичното оръжие 
е коварен и брутален на-
чин за масово унищоже-
ние. Американците го из-
ползват, под предлог че 
„откриват научни исти-
ни“, но това води до не-
обратими последици.

края на 2021 г. 
външният дълг 
на Китай е бил 
около 2,75 три-
лиона долара, 
което е с 50,1 

милиарда повече от края на 
септември същата година, 
показват данни на Държав-
ното валутно управление.

Според заместник-ди-
ректора на управлението 
Уан Чунин ръстът на дъл-
га се дължи главно на то-
ва, че чуждестранните ин-
веститори увеличават при-
тежанията си на облига-
ции, деноминирани в юа-
ни. Икономическият рас-
теж и усилията за отва-
ряне след епидемията от 
COVID-19 също са оказали 

влияние върху размера на 
дълга, посочи той, доба-
вяйки обаче, че рискове-
те, свързани с външната 
задлъжнялост на страната, 
са като цяло под контрол.

Делът на средносрочни-
те и дългосрочни задъл-
жения на Китай е бил 47 
процента в края на 2021 г., 
което е равно с нивото, ре-
гистрирано в края на сеп-
тември.

Основните показатели 
за външния дълг на стра-
ната, като съотношение на 
задълженията, съотноше-
ние на дълга и съотноше-
ние на обслужване на дъл-
га, са в рамките на меж-
дународно признатите пра-
гове, подчерта Уан Чунин.

С

В

Борба срещу невярната 
информация в областта  
на човешките права

а 49-ата сесия на 
Съвета на ООН 
по правата на 
човека постоян-
ният представи-
тел на Китай в 

ООН и други международ-
ни организации в Швейца-
рия Дзян Дуан в речта си 
от името на над 20 страни 
изрази загриженост относ-
но разпространението на не-
вярна информация и клеве-
ти в сферата на човешките 
права. Той призова всички 
заедно да се противопоста-
вят на това.

В речта си Дзян Дуан по-
сочи, че някои държави се 
опитват да се намесят във 
вътрешните работи на други 
страни, насилствено налагат 
едностранни мерки и съз-
дават поводи за дискусии в 
Съвета относно човешките 

Н

права. Това нарушава прин-
ципите в Устава на ООН 
за справедлив, обективен 
и конструктивен диалог и 

сътрудничество, което не 
е от полза за международ-
ния механизъм за правата 
на човека.

Фонд за гарантиране на 
финансовата стабилност

К
итайската ко-
мисия за банко-
во и застрахова-
телно регулира-
не обяви наско-
ро, че ще рабо-

ти активно за създаването 
на фонд за гарантиране на 
финансовата стабилност в 
опит да формира цялостна 
мрежа за сигурност за фи-
нансовите пазари.

Създаването на такъв 
фонд бе посочено от премие- 
ра Ли Къцян като една от 
целите на правителството 
за тази година.

От комисията подчерта-
ват, че въпреки цялостно-
то добро представяне, фи-
нансовият сектор на Китай 
се изправя пред все по-нес-
табилни и несигурни фак-
тори както външни, така 
и вътрешни и предизвика-
телствата пред него не са 
малко. По думите на гово-
рителя на комисията, бъде-
щият фонд ще се използва 

за справяне с „големи ри-
скове със системни скри-
ти опасности“, както и че 
той ще бъде „незаменима 
част от мрежата за финан-
сова сигурност на Китай, 
подобно на гарантирането 
на депозитите и фондове-
те за гарантиране на ин-
дустрията“.

Говорителят обеща съ-
що да бъде засилена финан- 

совата подкрепа за засег-
натите от епидемията от 
COVID-19 сектори. Ще 
бъдат положени усилия за 
премахване на ограничени-
ята за кредитиране в индус-
трията, принудително пред-
срочно погасяване на заеми 
и произволното прекратява-
не на договорите за креди-
ти за микро, малки и сред-
ни предприятия.

В стремеж да се 
улесни животът  
на хората 
Работници изливат 
основите на 
мост като част 
от проекта за 
свързването на 
всички магистрали 
в южната китайска 
провинция Гуанси. 
Повишаването на 
температурите през  
март позволи 
строителният сезон 
да започне по-рано.
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Уан И: Позицията на Китай за Украйна  
е на правилната страна на историята

П
озицията на Ки-
тай по въпро-
са за Украйна 
е на правилна-
та страна на ис-
торията, заяви 

Уан И, член на Държав-
ния съвет и външен ми-
нистър на Китай в интер-
вю веднага след видео- 
срещата между президен-
та на Китай, Си Дзинпин 
и президента на САЩ Джо 
Байдън.

Уан И посочва, че на 
срещата Си Дзинпин яс-
но и изчерпателно изра-
зява позицията на Китай 

по въпроса с Украйна. 
Най-важното посла-

ние е, че Китай винаги е 
бил сила за поддържане 
на световния мир. 

„Ние винаги сме под-
крепяли поддържането на 
мира и противопоставя-
нето на войната. Това не 
само е заложено в исто-
рията и културата на Ки-
тай, но и във външната 
политика, към която Ки-
тай винаги се е ангажи-
рал“, казва Уан И.

Според Уан И Китай 
ще продължи да прави 
независима оценка въз 

основа на важността на 
всеки въпрос и по обек-
тивен и безпристрастен 
начин. 

„Никога няма да прие-
мем външна принуда или 
натиск, а също така ще се 
противопоставим на вся-
какви безпочвени обвине-
ния или подозрения, насо-
чени срещу Китай“, доба-
ви първият дипломат.

Уан И изтъкна също и 
че по време на неотдавнаш-
ната видеосреща с прези-
дента Джо Байдън прези-
дента Си Дзинпин предло-
жи и двустранно китайско 

решение на украинска- 
та криза. 

Спешно е всички стра-
ни да работят заедно за 
насърчаване на диалога и 
преговорите между Русия 
и Украйна, за прекратя-
ване на военните дейст-
вия възможно най-скоро 
и избягване на цивилни 
жертви. Трайно решение 
е да се отхвърли мантали-
тетът на Студената война, 
страните да се въздържат 
от блокова конфронтация 
и да се изгради баланси-
рана, ефективна и устой-
чива сигурност за региона.

Уан И: Спешно е 
всички страни 
да работят за 
насърчаване  
преговорите  
между  
Русия и Украйна

САЩ са най-облагодетелствани от 
конфликта между Русия и Украйна

О
т началото на  
конфликта меж- 
ду Русия и Ук-
райна в Пента-
гона, на K Street,  
известна като 

център на лобисти и за-
стъпнически групи, воен-
ната индустрия и Капито-
лия тихо отварят шампан-
ско, казва Франклин Спи-
ни, бивш служител на аме-
риканското Министерство 
на отбраната, като допъл-
ва, че Америка е най-об-
лагодетелстваната от кон-
фликта. 

Според цитирания от 
Радио Китай за чужби-
на Франклин Спини ру-
ско-украинският конфликт 
е резултат от политически 
манипулации. 

„САЩ, които предиз-
викаха украинската криза, 
не само се сдобиха с мно-
го пари за собствения си 
военнопромишлен ком-
плекс, но и оказаха на-
тиск върху Русия с еска-
лиращите санкции, въз-
препятстваха стремежа на 
Европа към стратегическа 
независимост и затвърди-
ха своята хегемония“, по-
сочи бившият военен.

Украинската криза за 
пореден път доказа, че 
САЩ са „зад кулисите“ 
на световните сътресения, 
подчертава в коментара си 
радиото. 

Една от целите на поли-
тиците от Вашингтон е да 
използват конфликта меж-
ду Русия и Украйна, за да 

ограничат развитието на 
Китай. 

През последните дни 
китайската страна мно-
гократно заявява, че ще 
определи собствената си 
позиция и политика спо-
ред истината и фактите и 
се ангажира да насърча-
ва мирните преговори, за 
което е предоставила ця-
лостен проект за разреша-
ване на кризата. 

Но американските по-
литици непрекъснато се 
преструват, че не чуват. 
Те разпространяват слу-
хове и се опитдат да на-
карат Китай да наложи 
санкции на Русия. 

Това разкрива злите 
им намерения да използ-
ват всяка възможност за 

ограничаването на Китай.
Опитите на официа-

лен Вашингтон да изо-
стрят конфликта и да ата-
куват отново Китай, кой-
то насърчава примирие-
то и мирните преговори, 
няма да постигнат успех, 
изтъква Радио Китай за 
чужбина. Тези опити са 
само още едно доказател-
ство, че САЩ са безотго-
ворна страна, която пре-
зира другите страни. Мно-
го държави вече осъзна-
ват, че САЩ, като „им-
перия на лъжите“, непре-
къснато предизвикват кон-
фликти и че сега се въз-
ползват най-много от ук-
раинската криза.

Една от целите 
на политиците 
от Вашингтон 
е да използват 
конфликта между 
Русия и Украйна, 
за да ограничат 
развитието на 
Китай, посочва в 
коментар Радио 
Китай за чужбина

След временния 
спад  на 
инвестициите  
на китайски 
компании в Европа 
през 2020 г.  
трансакциите 
отново са се  
увеличили

„Ърнст енд Янг“: Китайските инвестиции  
в Европа нарастват

С
лед свързания 
с пандемия-
та спад на ин-
вестициите на 
китайски ком-
пании в Евро-

па през 2020 г., броят на 
трансакциите отново на-
раства, като през минала-
та 2021 г. те са достигнали 
155, съобщава  след извър-
шено проучване герман-
ският филиал на между-
народната консултантска 
фирма „Ърнст енд Янг“ 
(Ernst & Young). 

Общият обем на тран-
сакциите се е увеличил 
осем пъти до 12,4 мили-
арда долара, като най-го-
лямата единична инвести-
ция на китайска компания 

в Европа е придобиването 
на подразделението за до-
макински уреди на „Фи-
липс“ (Philips) със седа-
лище в Амстердам, което 
беше продадено на бази-
раната в Хонконг инвес-
тиционна фирма Hillhouse 
Capital за 4,4 милиарда до-
лара. 

Втората по големина 
трансакция е придобива-
нето от „Тенсент“ (Ten- 
cent) на британския раз-
работчик на видеоигри 
Sumo Digital, последва-
но от придобиването  от 
China International Mari- 
ne Containers на датския 
производител на хладил-
ни контейнери Maersk 
Container Industry, всяка 

сделка за 1,1 милиарда до-
лара, сочи проучването.

През 2021 г. Великобри-
тания е отстъпила първо-
то място на Германия ка-
то най-горещ пазар за ки-
тайски инвестиции с 36 
придобивания и участия 
в компании. Германия е 
регистрирала 35 трансак-
ции, следвана от Холандия 
с 13 трансакции. 

Традиционните индус-
триални компании все 
още представляват по-го-
лямата част от сделките, 
тъй като 30 от 155 тран-
сакции в Европа са из-
вършени в индустриал-
ния сектор. Броят обаче е 
малко по-нисък от 2020 г.

„Все още има интерес 

сред китайските инвес-
титори към европейски 
компании за автомобили 
или в машинното инже-
нерство, но вече повече в 
подсекторите на електро-
мобилността, автономно-
то шофиране и високотех-
нологичните материали“, 
обяснява И Сун, партньор 
в „Ърнст енд Янг“. 

Той съобщава, че в 
Германия е имало „някои 
много големи инвестиции 
в областта на стартъпите, 
в които миналата година 
китайските инвеститори са 
изиграли роля. В допълне-
ние към германските ин-
женерни умения, „опитът 
в електронната търговия е 
все по-търсен“.
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Девет проекта за астрономически телескопи 

Навигационната система 
„Бейдоу“ – стабилно 
обслужване и бързо развитие

бщо девет про-
екта за оптич-
ни астрономи-
чески телеско-
пи са в процес 
на създаване в 

Ленху, северозападна ки-
тайска провинция Цинхай, 
с инвестиция от близо 2 
милиарда юана (около 310 
милиона щатски долара). 

Районът Ленху на пла-
нината Сайшитен е идеал-
но място за изграждане на 
астрономическа обсерва-
тория, обясни Дън Ликай, 
изследовател от Национал-
ните астрономически об-
серватории към Китайска-
та академия на науките. 

Той отбеляза, че този 
район се радва на предим-
ствата на ясното нощно не-
бе, стабилните атмосферни 

О

итайската нави-
гационна спът-
никова систе-
ма „Бейдоу“ на-
влезе в нов етап 
на стабилно об-

служване и бързо развитие. 
Това съобщи Китайската 
служба на сателитната на-
вигационна система, цити-
рана от агенция Синхуа. 
Според данните на глобал-
ната система за непрекъс-
нат мониторинг и оценка,-
системата „Бейдоу-3“ има 
висока функционална про-
изводителност на услуги-
те за позициониране, на-
вигация и време в свето-
вен мащаб като цяло и в 
частност в Азиатско-тихо-
океанския регион.

Проектът „Бейдоу-3“ 
планира изстрелване на 
нови спътници, допълни-
телно подобряване на ста-
билността и надеждност-
та на системата, тестване 
и валидиране на нови тех-
нологии за непрекъснато 
надграждане на система-
та, съобщиха от офиса на 
службата.

На 31 юли 2020 г. Ки-
тай официално стартира 
системата „Бейдоу“, пре-
доставяйки на глобалните 
потребители достъп до но-
вата версия на „Бейдоу-3“. 
Оттогава китайската сате-
литна навигационна сис-
тема се ангажира да оси-
гурява на потребителите 
по целия свят възможно 
най-добрата услуга.

Както отбелязват в офи-
са, „Бейдоу“ непрекъсна-
то подобрява функционал-
ността и разширява обхва-
та, гарантирайки стабилна 
работа на системата при 
всякакви метеорологични 
условия. 

К

„Бейдоу“ предоставя ши- 
рока гама от услуги и функ-
ции. В планетарен мащаб 
системата осигурява гло-
бално позициониране, на-
вигация, синхронизиране, 
съобщения и услуги за тър-
сене и спасяване. 

В Азиатско-тихоокеан-
ския регион наборът от ус-
луги на „Бейдоу“ включ-
ва кратки съобщения, ви-
соко прецизно позициони-
ране, сателитно и наземно 
увеличаване.

Сега Китай се стреми 
да създаде цялостна нацио-
нална система за позицио-
ниране, навигация и вре-
ме, базирана на „Бейдоу“, 
до 2035 г. До 2035 г. ще бъ-
де завършено формиране-
то на още по-гъвкава, ин-
тегрирана и интелигентна 
национална система за по-
зициониране, навигация и 
време, след което „Бейдоу“ 
ще предостави на глобал-
ните потребители всеоб-
хватни и високонадеждни 
услуги от този тип.

През последните години 
системата „Бейдоу“ навле-
зе в ключова фаза на широ- 

комащабно приложение, 
както и на индустриално 
и глобално развитие. Тя 
е дълбоко интегрирана в 
различни индустрии ка-
то транспорт, предотвра-
тяване и реагиране на бед-
ствия, селско и горско сто-
панство, животновъдство, 
енергетика и комуника-
ционна инфраструктура.

Скоро на пазара ще се 
появят мобилни телефо-
ни с функция за обмен на 
кратки съобщения чрез 
системата „Бейдоу-3“. То-
ва ще разшири границите 
на използване на мобил-
ни телефони, ще помогне 
за гарантиране на безопас-
ността на живота и иму-
ществото на хората.

Китай активно споделя 
постиженията на система-
та „Бейдоу“ с останалия 
свят. Според ведомството 
в момента повече от поло-
вината страни по света из-
ползват продукти, техноло-
гии и услуги, свързани със 
системата „Бейдоу“, която 
допринася за изграждане-
то на общност с обща съд-
ба за човечеството.

Ленху, каза, че през по-
следните години някол-
ко проекта за астрономи-
чески телескопи са били 
стартирани в базата на ас-
трономическата обсерва-
тория Ленху. Сред тях е 
проектът за 50-сантимет-
рова бинокулярна мрежа 
(50BiN), реализиран от Ки-
тайския западен педагоги-
чески университет и офи-
циално въведен в употре-
ба през декември 2020 г.

Гражданското строи-
телство и основната част 
от четири проекта са за-
вършени с обща инвести-
ция от 411 милиона юа-
на. Те включват проекта 
Wide Field Survey Telescope 
(WFST), проекта Stellar 
Observations Network Group 
(SONG), проекта за ин- 

фрачервена система за точ-
но измерване на слънче-
во магнитно поле (AIMS) 
и проекта за многопри-
ложна телескопна решет-
ка (MASTA). 

Тази година в Ленху 
ще започне изграждането 
на проекта Time Domain 
Observatory (TIDO) и на 
проекта Multiplexed Survey 
Telescope (MUST). 6,5-мет-
ровият MUST, разработен 
от университета „Цинхуа“, 
ще бъде най-големият те-
лескоп в района след него-
вото завършване. Очаква 
се той да помогне на уче-
ните да направят пробив 
в областта на еволюцията 
на тъмната енергия, кос-
мологията на гравитацион-
ните вълни и образуване-
то на галактики.

условия и сухия климат и 
заради това предлага го-
лям потенциал за едно от 
най-добрите места в света 

за разполагане на обсер-
ватории.

Тиан Кайран, служи-
тел на индустриалния парк  

Успешен тест за ракетен 
двигател с висока тяга

Ново поколение влакове 
с магнитна левитация

итай завърши 
успешно теста 
на своя кисло-
родно-водоро- 
ден двигател 
с  висока тяга 

за ракетата „Чанджън-5“, 
с която ще бъде изстре-
лян лабораторният модул 
„Мънтиен“ на космическа-
та станция, съобщиха от 
Китайската корпорация за 
космически науки и тех-
нологии.

След 100-секунден тест 
двигателят е готов да влезе 
в последния етап от сгло- 

бяването на ракетата. 
Проектиран за основ- 

ния етап на ракетите но-
сители „Чанджън-5“, той е 
най-модерният криогенен 
ракетен двигател с течно 
гориво на Китай и ще бъ-
де подложен на още над 20 
теста. Китай ще приклю-
чи изграждането на своя-
та космическа станция та-
зи година. Тя ще е с общо 
тегло от над 90 тона. Та-
ка космическата станция 
ще има площ от 150 кв. м,  
с капацитет за шестима 
тайконавти на борда.

итайската ком- 
пания CRRC  
Zhuzhou Loco- 
motive съобщи, 
че тестовете за 
следващото по-

коление влакове „Маглев“ 
са вече приключили. 

Влакът с проектира-
на скорост от 200 км/ч 
е постигнал редица тех-
нологични пробиви ка-
то автономно управление 
и безконтактно захран-
ване, обясни Джан Уъ-
нюе, зам.-директор на из- 

следователския институт 
към компанията. Плани-
ра се влаковете да бъдат 
включени в градски и меж-
дуградски линии с дъл-
жина между 50 и 200 км,  
добави Джан Уънюе. 

Влаковете са оборудва-
ни с автономно управле-
ние, 5G комуникация и се 
управляват чрез наземна 
система за контрол. Дан- 
ните в реално време се съ-
бират с цел отстраняване 
на неизправности и гаран-
тиране на безопасността. 

К

К



7днесКитай
1 – 7.04.2022

икономика

Важни сигнали за развитието  
на капиталовия пазар

К
акви сигнали даде тази 
важна среща към пазар-
ните играчи?

1. Увеличаване 
на доверието и 

стабилизиране на 
пазарните очаквания.

Заседанието посочи, че антие-
пидемичните мерки и икономиче-
ското и социалното развитие тряб-
ва да вървят ръка за ръка, така че 
да не се допуснат резки промени и 
сривове на националното стопан-
ство и капиталовия пазар.

В момента глобалното разпрос-
транение на COVID-19 продължа-
ва, геополитическите конфликти, 
нестабилността на световните и 
вътрешните финансови пазари се 
засилва, увеличават се външната 
нестабилност и несигурност.

Дзън Ган, зам.-директор на На-
ционалната лаборатория за финан-
си и развитие, коментира, че Фи-
нансовата комисия е отговорила 
положително на ключови въпроси, 
от които се интересува пазарът, и 
това е довело до стабилизиране на 
неговите очаквания и перспективи-
те за реализиране на целта за ико-
номическия растеж от 5,5%.

Джао Сидзюн, директор на Ки-
тайския институт за капиталови-
те пазари към Китайския наро-
ден университет, отбеляза, че по-
ставянето на целта за „поддържа-
не на гладкото функциониране на 
капиталовия пазар“ като еднак-
ва по важност цел с „поддържане 
действието на икономиката в раз-
умен диапазон“ е безпрецедентно.

„Това има общо с последните 
колебания на пазара – не само на 
фондовия, но също така и на пери-
ферните, на пазарите в Хонконг и 
стоковите борси, и отразява важ-
ността на капиталовия пазар за 
икономиката“, посочва той.

2. Паричната политика трябва  
да бъде проактивна и  

да се върви към намаляване  
на лихвените проценти.

На заседанието бе изтъкнато, че 
по отношение на макроикономиче-
ските мерки трябва да се изпълня-
ват решенията на ЦК на ККП, за 
да се стимулира ефективно иконо-
миката през първото тримесечие.

Подчертано бе особеното значе-
ние на паричната политика, която 
предвижда нови кредити за поддър-
жане на умерен растеж. Данните 
показват, че кредитите през юани 
са се увеличили с 1,23 трилиона 
през февруари, което обаче е спад 
от 125,8 милиарда юана на годишна 
база, като средносрочните и дъл-
госрочните кредити за жилищния 
сектор имат исторически спад от 
45,9 милиарда юана през февруари.

„Това показва, че нуждите от 
финансиране на реалната иконо-
мика са недостатъчно удовлетво-
рени и склонността към риск на 

за недвижими имоти е необхо-
димо своевременно проучване и 
предлагане на ефективни планове 
за предотвратяване и намалява-
не на рисковете, както и подкре-
па за преминаване към нов мо-
дел на развитие.

Данните показват, че от януари 

банките е твърде ниска. В този слу-
чай необходимостта от намалява-
не на лихвите нараства. Чрез по-
нижаване на лихвения процент, от 
една страна, може да се стимулира 
нуждата от финансиране на реал-
ната икономика, а от друга, да се 
разширят възможностите на фи-
нансовите институции. По-голямо 
пространство за марж на лихви-
те ще насърчи банките да насоч-
ват по-добре средства към бизне-
са“, казва Уан Дзинуън, директор 
на Центъра за макроикономиче-
ски изследвания към банка „Мин-
шън“, добавяйки, че вероятността 
от последващи намаления на ли-
хвените проценти не е малка.

3. Промени в политиката за 
кредитиране на пазара на 

недвижими имоти
На заседанието беше изтъкнато, 

че по отношение на компаниите 

до февруари площта за продаж-
ба на търговски жилища в цяла-
та страна е намаляла с 9,6% на го-
дишна база, а продажбите са спад-
нали с 19,3%.

Дун Симяо, експерт от China 
Merchants Union Finance, обясня-
ва, че средносрочните заеми за 
домакинствата са се увеличили 
по-малко на годишна база през 
февруари, което отразява факта, 
че пазарът на недвижими имоти 
все още е сравнително муден, а 
желанието на клиентите да купу-
ват не е високо. 

Според него това може да на-
сърчи повече градове и банки да 
коригират политиките си, особе-
но по отношение на кредитиране-
то, като предложат например об-
лекчаване на условията по заеми, 
намаляване размера на първона-
чалната вноска, понижаване на 
лихвените проценти, в резултат 

на което пазарът да се раздвижи. 
По-важното е, че е необходимо 
допълнително да се проучат но-
ви модели за развитие на секто-
ра на недвижимите имоти, вклю-
чително като се ускори развитие-
то на пазара на дългосрочно от-
даване на жилища под наем и се 
насърчи изграждането на апарта-
менти на достъпни цени.

Джао Сидзюн е на мнение, че 
последните правителствени мер-
ки показват, че индустрията на не-
движимите имоти трябва енергич-
но да развива в бъдеще отдаване-
то под наем на жилища и да се 
насърчава трансформацията, та-
ка че да се предотврати безредна-
та експанзия.

4. Предпазливо прилагане на 
рестриктивни мерки

На заседанието се подчерта, че 
е необходимо да се прилагат актив-
но политики, които са полезни за 
пазара, и се прибягва предпазли-
во до въвеждането на рестриктив-
ни мерки. Всяка политика, която 
има значително въздействие върху 
капиталовия пазар, трябва да бъде 
предварително обсъдена и коорди-
нирана с финансовите власти, за 
да се поддържа стабилността и се 
постигне очакваният ефект.

Дун Симяо казва, че капитало-
вият пазар на Китай е тясно свър-
зан с развитието както на реална-
та икономика, така и с надежди-
те на стотици милиони обикнове-
ни инвеститори за печалби, което 
го прави ключов за финансовата 
и социалната стабилност. 

Предотвратяването на резки 
промени и поддържането на ста-
билното му развитие е не само от-
говорност на финансовите органи, 
но и системна задача на правител-
ството. Затова на заседанието беше 
подчертано, че политиките, които 
оказват значително влияние върху 
капиталовия пазар, трябва да бъ-
дат предварително съгласувани с 
всички компетентни органи.

Преди дни Комисията по финансова стабилност и развитие към 
Държавния съвет проведе специално заседание, на което бе 
обсъдена текущата икономическа ситуация и въпроси, свързани 
с капиталовия пазар. След него А-акциите на китайските борси, 
които се понижаваха в продължение на много дни, започнаха рязко 
покачване и инвеститорите показаха видима активност.

С
лед висок ръст в средата на март, при 
който настроенията на инвеститорите 
се промениха, китайските акции се оч-
аква да се възползват от допълнителни 
фактори, включително „конструктивния“ 
видеоразговор между китайския предсе-

дател Си Дзинпин и американския президент Джо 
Байдън и възможното парично облекчаване в Ки-
тай, за да останат в режим на възстановяване, спо-
делиха пазарни наблюдатели.

Неотдавнашният разговор  между Си Дзинпин 
и Джо Байдън се разглежда като даващ надежда 
за промяна към възстановяване на апетита към 
риск на инвеститорите, които имат повод за по-го-
лям оптимизъм, предвид факта, че двете най-го-
леми икономики в света могат да поддържат ко-
муникация въпреки различията и напрежението 
помежду им.

Съгласявайки се, че срещата е била конструк-
тивна, двамата президенти насочиха екипите си 
към предприемането на конкретни действия, кои-
то да върнат отношенията между Китай и САЩ 
обратно по пътя на стабилното развитие, и да по-
ложат съответните усилия за правилното разреша-
ване на кризата в Украйна, според пред информа-
ционната агенция Синхуа.

Трябва също така да се отбележи, че Китайската 
народна банка изчаква подходящ момент за евенту-
ално намаляване на задължителните резерви или 
дори на лихвените проценти, въпреки нараства-
щите пазарни очаквания за парично облекчаване 
като официален жест на подкрепа.

Китайските акции ще продължат да поскъпват 
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В търсене на точност и сигурност – 
първите в света компас и сеизмограф

търсене на точ-
ност и сигурност 
древните китай-
ци се опитвали 
да намерят ин-
струмент, който 

да показва посоките. Из-
вестна е т. нар. колесни-
ца за показване на посоки, 
което е и най-ранният по-
добен предмет в китайски-
те предания, въпреки че до-
сега все още не са намере-
ни археологически доказа-
телства за него. 

Първообразът на 
магнитния компас, 

който по замисъл нямал 
за цел да показва посоки-
те на света, бил изобретен 
по време на династия Чин 
(221 – 206 г. пр. н. е.). Него-
вите създатели били древ-
нокитайски гадатели, кои-
то използвали магнит за 
целите на своите предска-
зания. Първият намерен в 
археологически разкопки 
своеобразен компас от този 

тип датира именно от то-
зи период. Той представля-
ва бронзова квадратна пло-
ча, върху която била поста-
вяна друга част, наподобя-
ваща съвременната лъжи-
ца. Тя била направена от 
естествен минерален маг-
нит, който древните китай-
ци полирали и моделира-
ли във формата на лъжица. 
Тя била поставяна в центъ-
ра на квадратната бронзова 
плоча със страни, равни на 
17 см. Върху нея били на-
рисувани 24 различни сим-
вола, аналогично на днеш-
ните часовници. След за-
въртане на лъжицата, при 
спиране дръжката й винаги 
показвала посока юг. 

Затова и цялото прис-
пособление било нарича-
но „съ нан“, което означа-
ва „сочещ на юг“. Древ-
ните китайци го използ-
вали съгласно книгата „И 
Дзин“ (Книга на промени-
те), с чиято помощ те тър-
сели най-доброто място за 

В

техния дом, работа и т. н. 
След дългото използва-

не на дъската, хората от-
крили, че тя не само им 
подсказва бъдещето и ги 
насочва за определени не-
ща, но и била отлично 
средство за посочване на 
реалната посока. В исто-
рията не е останало името 
на конкретния човек, кой-
то първи е използвал тази 
инсталация за определяне 
на посоките и по този на-
чин е изобретил компаса. 

Новото изобретение било 
аналогично на гадателската 
дъска, но вместо символи 
от „И Дзин“, върху брон-
зовата плоча били марки-
рани осем посоки – изток, 
запад, север, юг, североиз-
ток, северозапад, югоизток 
и югозапад.

Максимално близък 
до нашите представи 

компасът 
станал през осми век, кога-
то магнитна стрелка заме- 

нила камъка във форма на 
лъжица. По време на ди-
настията Тан (681 – 907) и 
началото на династията Се-
верен Сун (960 – 1127) древ-
ните китайски учени на-
мерили начин да намагне-
тизират метални стрелки, 
след което ги потапяли във 
вода. Те също открили, че 
намагнетизираните стрел-
ки оставали в позиция се-
вер – юг. Стрелките били 
поставяни във вода, кое-
то представлявало т. нар. 

Китай е страна с дългогодишна история в 
корабоплаването, корабостроителството 
и съответно навигацията. Във времето 
преди изобретяването на компаса хората 
са се ориентирали по Полярната звезда, 
звездите, Луната и Слънцето. Това бил много 
несигурен метод, тъй като се подчинявал на 
атмосферните условия. 

Тази реплика е направена през 20-и век,  
но самият апарат – смятан за предшественик  
на компаса, е отпреди близо две хилядолетия 

Компас костенурка
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мокър компас, или върху 
разграфена дъска – сух ком-
пас, или пък закачени на 
копринена нишка. Появи-
ли се и други разновидно-
сти на новото откритите. 
Първото писмено споме-
наване на компас било в 
книгата „Шен Куо“, дати-
рана от 1086 г. от династи-
ята Северен Сун. 

Новият уред бил прене-
сен в Арабския свят и Ев-
ропа по време на динас-
тията Северен Сун между 
960 и 1127 година. Според 
други данни през 9-и век 
европейците също откри-
ли уред, подобен на този 
компас, което съвпаднало 
с времето, когато китайци-
те внедрили своя компас в 
мореплаването. Смята се, 
че това са две независими 
открития, като доказател-
ство за това е, че европей-
ският компас винаги сочел 
север, а китайският – юг. 

и това предизвиква силен 
звук. По този начин учени-
те можели да отчетат зе-
метресение, защото меха-
низмът на сеизмографа се 
задействал и при земетре-
сения в по-отдалечени ра-
йони или пък при по-сла-
би трусове. Освен че може-
ли с помощта на този уред 
да разберат, че е имало зе-
метресение и кога точно 
се случва, китайските уче-
ни можели да отчетат и в 
каква посока се е случило 
то благодарение на систе-
мата с драконите и топче-
тата, насочени в посоките 
на света. 

Срещат се дори и задъл-
бочени тълкувания на се-
измографа от семиотична 
гледна точка. Според древ-
ната китайска философия 

драконът символизира 
мъжкото начало Ян, а жа-
бата символизира женско-
то начало Ин. По този на-
чин е представена връзка-
та между двете начала – 
Ин и Ян, горе и долу, по-
коя и движението, тиши-
ната и звука от падналото 
топче в устата на жабата. 
По този начин този уред се 
оказва не само чисто нау-
чен инструмент, но и свър-
зан с китайската филосо-
фия и култура.

През 138 г. драконът, 
гледащ на запад, 

„изплюва“ своето топче 
и то пада в устата на жа-
бата под него. Така уредът 
регистрира своето първо зе-
метресение. В същото вре-
ме това е и първият път, в 

който човечеството е из-
ползвало инструмент за ре-
гистрирането на земетресе-
ние. Първоначално се поя-
вили мнения, че това е по-
грешно отчитане на земе-
тресение, защото в райо-
на, където бил сеизмогра-
фът, нямало трус. След из-
вестно време се оказало, че 
показанията са абсолютно 
верни както за наличието 
на трус, така и за посоката 
му. Земетресение било ре-
гистрирано през този ден в 
Лонджи (към днешна дата 
провинция Западна Гансу), 
което било на стотици ки-
лометри от местонахожде-
нието на сеизмографа. 

В китайските източни-
ци за сеизмографа на Джан 
Хън се говори до времето 
на монголската инвазия в 
Китай. След това той из-
чезва и следващият сеиз-
мограф бил изобретен в Ев-
ропа едва през 1703 г.

За първи път древният 
китайски сеизмограф е 

реконструиран от японски 
учен през 1875 г. 

благодарение на истори-
чески текстове, на археоло-
гически находки и най-вече 
на описанията на уреда в 
биографията на Джан Хън 
от „Историята на късната 
династия Хан“. Следващата 
реплика, представляваща 
добре известния сега мо-
дел, е изработена през 1951 
година от китайския музей 
„Уан Джъндуо“. Любопит-
ното е, че въпреки прибли-
зително точните възстанов-
ки на машината нито едно 
от тези две копия всъщност 
не може да регистрира зе-
метресение. 

През 2005 г. китайските 
историци, археолози, инже-
нери и сеизмолози създа-
ли нова реплика на първия 
сеизмограф в света. Спо-
ред видни експерти от Ки-
тайската академия на нау-
ките, Националния музей 
и Китайската служба за зе-
метресенията новата ма-
шина е „историческа стъп-
ка“ към цялостното, пълно 
и точно възстановяване на 
оригинала. 

глави сочат в осемте по-
соки на света – изток, юг, 
запад, север, югоизток, се-
вероизток, югозапад и се-
верозапад. Всяка драконо-
ва глава имала медно топ-
че в устата си. Около ур-
ната, точно под фигурките 
на драконите, са разполо-
жени осем медни жаби, с 
вдигнати глави и разтворе-
ни усти, насочени към дра-
коновите глави. 

При земетресение 
настъпва разклащане  

на урната, 
махалото в центъра на съ-
да губи равновесие и се ак-
тивира набор от лостове. 
Вследствие на това един от 
осемте дракона „изплюва“ 
своето топче, което пада в 
устата на жабата под него 

сеизмограф, който не са-
мо отчитал наличието на 
земетресение, но и давал 
някои допълнителни дан-
ни за тези природни яв-
ления. Противно на об-
щоприетото схващане по 
онова време, Джан Хън, 
като учен и изобретател, 
занимаващ се предимно с 
астрономия, календари и 
математика, упорито твър-
дял, че земетресенията не 
са вследствие на гнева на 
Небето, а нормални при-
родни бедствия. 

Изобретяването на сеиз-
мографа в Китай предше-
ства това в Европа с око-
ло 1600 години.

Китайският сеизмограф 
представлявал изработен 
от мед съд, подобен на ур-
на, с махало, монтирано 
вътре в центъра на съда. 
Във външната му част били 
разположени осем драко-
нови фигури, като техните 

Благодарение на откри-
тието си китайците може 
ли да пътуват през Индий-
ския океан до източно-
то крайбрежие на Афри-
ка. По време на династи-
ята Мин великите навига-
ционни постижения са из-
ползвани от великия мо-
реплавател Джън Хъ (1371 
– 1435) от провинция Юн-
нан, който между 1405 и 
1433 г. направил седем оке-
ански пътувания на запад 
и посетил повече от триде-
сет страни и региони в за-
падния Пасифик и Индий-
ския океан. 

Първият сеизмограф
През 132 г. китайският ма-
тематик, астроном и геог-
раф от династията Източен 
Хан (25 – 220) Джан Хън 
(78 – 140) създава първия 

Компас риба

Този модел е изработен 
през 1951 г. от китайския 

музей “Уан Джъндуо”



10 днесКитай
1 – 7.04.2022

общестВо

ега ще разбулим 
за нашите чита-
тели само малко 
от небулозата, на-
речена китайски 
език. Но за да го 

направим, първо ще развен-
чаем няколко мита. През го-
дините съм чувала много не-
ща, които хората мислят, че 
знаят за китайския. 

Китайската „азбука“
Често хората ме пи-

тат колко знака има в ки-
тайската азбука. Всъщност 
китайският език няма азбу-
ка. Сричката е най-простата 
езикова единица. Най-често 
една дума се състои от една 
или две срички (йероглифа). 

Колко на брой са 
китайските йероглифи?

Развитието на китайска-
та писменост търпи непре-
къснати промени и реформи 
от древността до днес. Но 
повечето реформи увелича-
ват броя на йероглифите и 
в момента броят им е огро-
мен. Речниците с най-често 
използвани думи надхвър-
лят 10 000 йероглифа. Речни-
кът Кангси от 1716 г. напри-
мер съдържа 47 035 йерогли-
фа. Днес някои преброява-
ния показват общо над 91 000 
йероглифа, като от тях око-
ло 21 000 се смятат за основ-
ни. Това включва и държав-
ния минимум за грамотност, 
фамилни и географски име-
на и др. Някои източници 
оценяват броя на китайските 
йероглифи на повече от 120 
000. А никой не знае колко 
йероглифа все още не са на-
мерени и описани от офици-
алната статистика.

Как изглежда китайската 
клавиатура за компютър?
След като ме попитат 

колко йероглифи има, след-
ва въпросът „Като са толко-
ва много, как изглежда кла-
виатурата на компютъра?“.

Съществуват основно два 
типа клавиатури – фонетич-
ни или такива, които са ос-
новани на чертите на йерог-
лифите. 

Фонетичните клавиату-
ри са по-лесни за използва-
не, но с тях текстът се наби-
ра по-бавно, защото думите, 
отговарящи на съответното 
звучене, излизат под форма-
та на списък и набиращият 
трябва да избере думата ръч-
но от списъка. Клавиатурите 

С

труден, дори невъзможен за 
усвояване. Това е така, но  
впечатлението се засилва и 
от факта, че сравнен с ези-
ците от повечето големи ези-
кови семейства, китайски-
ят е твърде различен. Ос-
вен огромния брой йерог-
лифи, трудности в изучава-
нето създава и фонетиката. 
В китайския има силно из-
явена омонимия. 

Броят срички е наистина 
ограничен – няколкостотин, 
но тук не се вземат предвид 
вариациите им в различни-
те тонове, които пък услож-
няват нещата още повече. 
Има пет на брой конкрет-
ни „интонации“, с които се 
изговаря съответната срич-
ка, и те влияят и върху зна-
чението, т. е. казана в раз-
личните интонации, една и 
съща сричка означава раз-
лични думи.

Първият тон е висок и ра-
вен, сякаш изговаряме ноти-
те фа или сол. Вторият се по-
вишава нагоре, като че ли за-
даваме въпрос. Третият пада 
малко надолу, задържа се и 
пак се изкачва нагоре. Чет-
въртият тон пада бързо на-
долу и звучи рязко. Петият 

Пътешествие 
из тайните на 
китайския език

Когато чуем думата Китай, в съзнанието ни веднага 
се появяват символи като Великата китайска стена, 
пандата, чаените  церемонии, фенерите и т. н. Но не по-
слаба асоциация е и самият китайски език. И въпреки 
че той е толкова характерен и самобитен, може би 
няма нищо по-непознато и неясно за нас некитайците 
от него. Китайският е известен в целия свят с 
йероглифите, със своята уникалност, и разбира се, със 
своята трудност. Няма човек, който да не е чувал поне 
веднъж израза „сякаш ми говориш на китайски“.

тон е т. нар. нулев тон, който 
се произнася без особен ак-
цент в интонацията. Ако взе-
мем например сричката „ma“ 
(ма), казана в първи тон, оз-
начава „майка“, във втори 
тон може да значи „коноп“, 
в трети – „кон“, а в четвър-
ти – „ругая“. 

Въпреки че днес повече-
то думи са двусрични, една-
квите по звучене думи все 
още са много и ако не вни-
мават, чужденците, които се 
опитват да говорят китайски, 
може да попаднат в  комич-
ни или неприятни ситуации. 
Например дума със звучене 
гунгджу в първи и трети тон 
означава принцеса, а в пър-
ви и четвърти тон означава 
мъжко прасе. Дума със зву-
чене сьонмао във втори и 
първи тон означава панда, а 
във първи и втори – окосмя-
ване по гърдите. Други та-
кива омоними са думите за 
град Шанхай и „наранявам 
някого“, думата за „проуч-
вам“ и словосъчетанието за 
„цигари и алкохол“, „съпруг“ 
и „работник“ и много други. 
На тази омонимия се гради 
и дълбоката китайска сим-
волика за щастливи и лоши 

числа, късметлийска храна, 
правилните подаръци за кон-
кретни поводи и др.

Йероглифите пък са със-
тавени от отделни компонен-
ти, които са изградени от т. 
нар. основни черти. Всички 
те се изписват в определен 
ред, който наричаме черто-
ред, и той е много важно 
да се спазва. Понякога ком-
понентите могат да загатват 
бегло или буквално значе-
нието или звученето на да-
ден йероглиф, но в повече-
то случаи, ако не знаеш йе-
роглифа наизуст, няма как 
да го прочетеш или да от-
гатнеш значението му. 

Затова изучаването на 
езика отнема години, за да 
се достигне нивото на вла-
деене, което учещите много 
други езици достигат за ня-
колко седмици до няколко 
месеца. Добрата новина е, 
че не всичко в китайския е 
толкова сложно. Граматика-
та например е сравнително 
проста. Основава се в най-го-
ляма степен на словореда. 
Промяната на мястото на ду-
мата в изречението изразя-
ва повечето от граматични-
те функции. Това, което за-
труднява изучаващите индо-
европейските езици най-мно-
го, са времената и промяна-
та на думите. В китайския 
език времена няма, а думите 
не се изменят – няма окон-
чания, представки или на-
ставки, думите не се изме-
нят по род или число. И въ-
преки това в началото, до-
като свикна с тази простота, 
китайската граматика ми се 
струваше непонятна. 

Това, което обичам в ки-
тайския език, е, че е толкова 
многопластов и обемен ка-
то материя, че тъкмо кога-
то се почувстваш сигурен и 
смяташ, че си напреднал, от-
криваш цяла една нова нео-
бятност от знания, които ня-
маш, и една нова дълбочина, 
която да изследваш. За мо-
ите скромни 7 години зани-
мания с този език не мога 
да бъда напълно сигурна, но 
смятам, че китайският е от 
тези езици, които учиш цял 
живот. Но тази вечно ново-
откривана дълбочина и ком-
бинацията между простич-
ка, но желязна логика с хар-
монията на звученето прави 
този език толкова прекра-
сен за мен.

Галина КРуМОВА

на основата на чертите на 
йероглифите са много пре-
цизни, но се усвояват труд-
но, тъй като изискват задъл-
бочено познаване на форми-
те, композицията и реда на 
изписване на йероглифите. 
Един йероглиф се състои 
средно между 10 – 20 чер-
ти, а най-сложните съдър-
жат до 64 черти.

Има и други възможнос-
ти – например директното 
изрисуване на йероглифите 
върху екрана на таблет или 
мобилно устройство.

Японски или китайски?
Много често познати 

ми изпращат упътвания на 
японски и ме молят за пре-
вод. Объркването често ид-
ва от факта, че дълго време 
японците са използвали ки-
тайската писменост, а също 
и заради влиянието на ки-
тайската цивилизация върху 
съседните й държави, вклю-
чително Япония. Затова и 
множество понятия навли-
зат през китайския и в япон-
ския език. Докато китайци-
те използват своите йерог-
лифи за всяка дума от ези-
ка си, с времето японците 
създават два различни вида 
фонетично писмо, наречено 
кана, което днес използват 
в комбинация с китайските 
йероглифи. Затова и в два-
та езика често виждаме ед-
ни и същи знаци.

Толкова ли е труден 
китайският език в 

действителност?
На този въпрос е труд-

но да се отговори еднознач-
но. За някои хора може да е 
непосилен за научаване, а за 
други да е сравнително ле-
сен. Това зависи от отдел-
ните възможности на всеки 
човек. Затова мога да изка-
жа единствено моето лич-
но мнение. 

Сравнен с другите езици, 
китайският изглежда много 

Развитие на китайските йероглифи през вековете
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личности

Н
ейната кариера като му-
зикант се простира ня-
колко десетилетия. Тя  е 
свирила на сцени като 
солист по целия свят и 
е известна като неумо-

рен музикален педагог, обучил ре-
дица китайски пианисти.

С популяризирането на класи-
ческата музика и растящия инте-
рес към изучаването на музика 
сред децата, особено пиано, Джоу 
често е канена да участва в раз-
лични музикално конкурси и май-
сторски класове за млади талан-
ти, без значение дали са профе-
сионално обучени или любители.

„Като виден преподавател в 
Централната музикална консер-
ватория, Джоу се беше посветила 
на музикалното образование през 
целия живот“, се казва във възпо-
менателното слово на консервато-
рията, която е топ музикално учи-
лище, базирано в Китай. Джоу ра-
боти повече пет десетилетия като 
преподавател там. „Тя има огро-
мен принос за пиано музиката в 
Китай. Тя беше душата на музи-
калното обучение по пиано в стра-
ната“, пише още консерваторията.

Родена в Хановер през 1928 г. 
в семейство на китайски студенти, 
обучаващи се в чужбина, Джоу се 
завръща в Китай със семейство-
то през 1933 г. и се установява в 
Шанхай.

Тя се обучава в немско учили-
ще в Шанхай и започва да разви-
ва интерес към свиренето на пи-
ано на 9-годишна възраст. Нейни-
ят баща не подкрепя идеята тя да 
стане пианистка, тъй като вярва, 
че с езиковите си умения Джоу би 
могла да стане в бъдеще дипломат.

Джоу обаче не се отказва и ней-
ният баща й купува пиано, позво-
лявайки й да изучава музикалния 
инструмент. Тя се влюбва в пиано-
то и дори решава да напусне учи-
лище, за да се концентрира вър-
ху музиката.

На 16-годишна възраст Джоу 
започва да преподава пиано 

на деца, за да припечели пари за 
обучение по музика, тъй като ба-
ща й спира да плаща за нейните 
уроци по пиано.

„Привличаше ме много светът 
на класическата музика. Имаше 
толкова много красиви произве-
дения от композитори като Мо-
царт, Шопен и Бетовен. Жаду-
вах да ги изучавам. Най-голямо 

Прочутата пианистка Джоу Гуанжън –  
учителят по пиано на нацията

в Манхатънската музикална шко-
ла в Ню Йорк като стипендиант. 
Там той придобива бакалавърска 
и магистърска степен в специал-
ност „Музика“.

„Джоу ми помогна да подобря 
уменията си, да намеря своето мяс-
то сред пианистите и да постиг-
на креативно свобода“, спомня си 
Шън. Той разказа как веднъж за 
един от изпитите в края на сро-
ка е попитал Джоу дали може да 
изсвири Думка оп. 59 на Чайков-
ски и китайската пиеса за пиано 
„Стотици птици пеят за Феникса“. 
„Обикновено учителите определят 
пиесите за изпитите. За първи път 
обаче молбата ми беше одобрена, 
което ме изненада. Толкова щаст-
лив бях, че се упражнявах много 
упорито. И накрая получих висо-
ка оценка“, казва Шън. „Днес са-
мият аз съм учител. Нейният пре-
подавателски подход ме впечатли 
и ми повлия в огромна степен. 
Често си спомням с топли чув-
ства нейната подкрепа и разбира-
не, които са изключително важни 
за един млад пианист“.

Друг пианист,  
Уан Сяохан, 

признава, че бил буен тийнейджър 
през годините в музикалното учи-
лище. В този труден период учи-
телката Джоу му дала достатъч-
но лично пространство, сам да из-
бира репертоарите и конкурсите, 
в които иска да участва. Само за 
две години Уан си върнал само-
чувствието и радостта от свире-
нето на пиано. „За мен това беше 
един повратен момент. Като учи-
тел, тя беше много мила и вина-
ги ме окуражаваше. Усещах спо-
койствие и сигурност, когато ми 
преподаваше“, казва още Уан. На 
17-годишна възраст той взема учас-
тие в Международния музикален 
конкурс ARD в Мюнхен и въпре-
ки че е най-младият участник, пе-
чели третото място. „Никога няма 
да забравя нейните думи „всичко 
ще бъде наред“, тя ми помогна да 
се насладя изцяло на музиката и 
бъда креативен“. През 1998 г. Уан 
е приет в Музикалната консерва-
тория в Хановер. Днес е препо-
давател по пиано във филиала на 
„Джулиард“ в град Тиендзин.

щастие изпитвах от свиренето на 
тези творби всеки ден“, споделя 
Джоу в телевизионно интервю.

През 30-те и началото на 40-
те години Шанхай е дом на реди-
ца чуждестранни концесии, кое-
то позволява на Джоу да учи пи-
ано с преподаватели от различни 
държави. Тя се е обучавала и при 
китайски музиканти, като Циен 
Ци и Дин Шандъ.

През 1948 г. Джоу е поканена 
да свири със струнен състав, бази-
ран в Шанхай. Тя изпълнява кон-
церт за пиано №20 в ре минор K 
466, което я превръща в изгряваща 

през 1983 г., веднага след осно-
ваването на школата „Синхай“ в 
Пекин. Бях на 11 години и се на-
дявах да я срещна, защото репу-
тацията й беше огромна. Вместо 
да дава музикални уроци на деца-
та, тя играеше игри с тях. Това ня-
как си смекчи моето впечатление 
за училите по пиано, които чес-
то са строги и рядко се усмихват“, 

спомня си китайският  
пианист Шън Юен, 

който започва да учи пиано едва 
на 5-годишна възраст.

Като ученик в средното учили-
ще, филиал на Централната музи-
кална консерватория, Шън учи пи-
ано при Джоу в периода 1987 до 
1991 г. От 1991 до 1997 г. той следва 

звезда и името й започва да се поя-
вява във вестниците и списанията.

През 1949 г. стартира 
преподавателската си кариера 

в Шанхайската музикална 
консерватория 

и през 1951 г. печели трета награ-
да на конкурс за пиано на Третия 
световен фестивал за младежи и 
студенти. Става един от първите 
китайски музиканти, носители на 
международната награда.

През 1955 г. приема 
преподавателска позиция 
в Централната музикална 

консерватория. 
През 1980 г. Джоу става гост пре-
подавател в Университета на Ми-
сури в Канзас, а през същата го-
дина прави турне в САЩ, където 
популяризира програми за култу-
рен обмен и изпълнява китайски и 
западни класически произведения, 
като същевременно чете лекции 
в 29 американски университета.

През 1982 г.  
се завръща в Китай, 

за да продължи преподаването си 
в Централната музикална консер-
ватория в Пекин. Същата година 
претърпява инцидент, при който 
си чупи три пръста в опит да опа-
зи пиано от унищожаване. Инци-
дентът застрашава кариерата на 
Джоу, но тя успява да преодолее 
огромната болка и отново възвръ-
ща уменията си. Само една годи-
на след това пианистката се връща 
на сцената, изпълнявайки „При-
спивна песен“ опус 57 на Фреде-
рик Шопен в Пекинския универ-
ситет през май 1983 г.

След инцидента тя се фокусира 
повече върху преподаването. През 

1983 г. Джоу основава школата по 
пиано „Синхай“, първата по рода 
си в Китай, с акцент върху мла-
дежите и децата.
През 1990 г. Джоу създава втора 

музикална школа „Юейоу“ за 
любители пианисти. 

От 80-те години насам тя е редов-
но съдия на различни големи меж-
дународни конкурси за пианисти 
по целия свят. През 1994 г. е пред-
седател на журито на първото из-
дание на Китайския междунаро-
ден конкурс за пианисти.

„Срещнах Джоу за първи път 

Пазителите на националния парк
Още от официалното създаване на Национален парк Уйшан, 
провинция Фудзиен, той има активен екип за защита на околната 
среда от близо 200 души. Те охраняват националния парк, като 
използват инфрачервени камери за наблюдение, дронове, патрулни 
асистенти и други, за да следят за екологичната безопасност и да 
защитават чистите и буйни води на планината Уй.

Джоу Гуанжън, прочута  
пианистка и музикален педагог, 
почина в дома си в Пекин  
на 7 март, на 93-годишна възраст.
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здраВе

Л
ековете на тибет-
ската медицина 
понякога съдър-
жат около 1000 
съставки. Но про-
дуктите за рецеп-

тите, които ви предлага-
ме, могат лесно да се на-
мерят на българския па-
зар. Те ще ви помогнат да 
пречистите кръвоносните 
съдове, да успокоите духа 
и да се подмладите.

1. За здраво сърце и 
кръвоносни съдове

Тази рецепта е предназ-
начена за постепенно из-
чистване на кръвоносните 
съдове от мастните плаки, 
както и за превенция на 
инсулти и инфаркти. Ос-
вен това предпазва от по-
явата на туморни образу-
вания, подобрява зрение-
то и подмладява.

Продукти: 
1 кг лимони, 300 г чесън
Начин на приготвяне:
Смелете лимоните за-

едно с кората и чесъна в 
блендер. 

Сложете сместа в 1,5 л 
завряла вода и варете със 
затворен капак точно 15 
минути на среден огън. Из-
чакайте сместа да изсти-
не и я пресипете в стък-
лен буркан, който затворе-
те добре с капачка.

В продължение на 25 
дни пийте по 50 мл все-
ки ден на празен стомах. 

След това починете 10 
дни. Повторете 25-днев-
ната процедура, ако е не-
обходимо. Можете да пов-
таряте този процес два пъ-
ти годишно на всеки шест 
месеца като превантивна 
мярка.

Продължавайте, докато 
здравето ви се подобри, но 
не забравяйте за задължи-
телната 10-дневна почивка.

2. Чай за успокоение  
на нервите и  

за изгонване на стреса
Тази рецепта се пре-

поръчва за релаксация и 
освобождаване от стреса. 

Тибетската медицина е една от най-старите в света. 
Тя разчита предимно на богатите дарове, които ни е 
предоставила природата. Когато се избират билките 
и плодовете, от които да се приготви лекарството, се 
обръща внимание на всяка подробност – от мястото 
до разположението на звездите през съответния 
период на годината.

Три древни тибетски рецепти за здраве

Грижете се за 
черния си дроб и 
през лятото

традиционната  
китайска меди-
цина черният 
дроб е не само 
самият орган, а 
и множеството 

функции, свързани с него. 
Една от важните му зада-
чи е да съхранява кръвта и 
да регулира количеството й 
при циркулацията. Черният 
дроб е отговорен и за балан-
са на енергията Ци в целия 
организъм. Това е важно, 
за да постигнем спокойно 
състояние на ума. Енерги-
ята Ци на черния дроб се 
движи нагоре и подхран-
ва очите.

Според теорията на ки-
тайската медицина горещи-
ната през лятото „разпал-
ва“ черния дроб, което мо-
же да му навреди. Затова 
е важно да пазим черния 

дроб в добро състояние, 
особено през лятото. И то-
ва не е толкова трудно.

Храни, които помага  
на черния дроб  

да се „разхлади“
Ягодите имат свойство-

то да охлаждат органи-
зма. Те съдържат и големи  
количества витамин С, 
който улеснява усвояване-
то на желязото от органи-
зма, което е от съществено 
значение за производството 
на кръвните клетки.

Годжи бери също е до- 
бър за черния дроб. Изпи-
ването на чай от 10 г суше-
ни плодове всеки ден под-
държа този орган в добра 
форма.

Киселото мляко, освен 
че помага на храносмила-
нето и следователно деток- 

В
сикацията на организма, 
повишава производството 
на специален вид протеин, 
наричан интерферон. То-
ва е агент, който подсилва 
имунната система и е по-
лезен за черния дроб.

И все пак спазването на 
балансиран хранителен ре-
жим е най-важното прави-
ло. Консумирането на зе-
ленчуци във всеки от пет- 
те цвята: зелен (спанак, 
маруля), червен (домати), 
жълт или кафяв (кестени, 

тиква), бял (пащърнак, че-
сън) и черен (гъби) гаран-
тира, че всяка част на ор-
ганизма получава каквото 
му е необходимо.

Сънят и  
настроението

Освен хранителния ре-
жим, редовните навици за 
сън и ранното лягане, за 
предпочитане преди 23:00 
часа, ще позволят на чер-
ния дроб да изпълнява пра-
вилно своите функции. 

Спането на една страна 
улеснява циркулацията на 
кръвта към черния дроб, 
където тя се съхранява.

Мрачното настроение 
и депресията вредят пря-
ко на черния дроб, тъй ка-
то нарушават баланса на 
енергията Ци и увелича-
ват натоварването му. 

Ето защо въпреки го-
рещините през лятото е 
добре да съхраним колко-
то е възможно по-спокой-
ни тялото и ума.

Освен това е добра пре-
венция срещу образуване-
то на тумори и различни 
хронични заболявания. Той 
също така облекчава грипа 
и настинката, унищожава 
чревните паразити, лекува 
гъбични и бактериални ин-
фекции, подсилва имунна-
та система, забавя старее-
нето и понижава умората 
и напрежението.

Лимонът
Лимонът има силни ан-

тиоксидантни и антибио-
тични свойства. Поради за-
бележителната му даденост 
да се задържа в кръвния 
поток в продължение на 24 
часа, той ефективно пред-
пазва от рак и спира рас-
тежа на раковите клетки 
в организма. Лимонът не 
допуска по стените на ар-
териите да се натрупа хо-
лестерол и понижава ни-
вата му като цяло, което 
от своя страни пази от ин-
фаркти и инсулти.

Освен че ни даря-
ва здраве, лимонът заба-
вя процесите на стареене, 
благодарение на антиокси-
дантните си свойства.

Медът
Медът е антиоксидант 

с антибиотични свой-
ства. Той предпазва тяло-
то от вредните вещества. 
Ако се приема с билки-
те в процеса на лечение, 
медът подсилва лечебното 
им действие и усвояването 
им от организма.

След като знаем как-
ви ползи носят на органи-
зма медът, лимоните и че-
сънът, не е трудно да си 
обясним защо те са чудес-
на комбинация за лечение-
то на широк спектър от за-
болявания.

Твърди се, че това питие 
удължава живота.

Продукти: 
5 г настърган джинджи-

фил, 2 с. л. лимонов сок,  
2 с. л. мед, щипка лют пи-
пер, щипка анасон

Начин на приготвяне:
Оставете 2 литра вода 

да кипне и да поври 5 ми-
нути. След като изстине, 
добавете наведнъж всич-
ки продукти в нея.

Може да пиете този чай 
в течение на деня, но е по-
добре да изпивате по една 
чаша от него преди вся-
ко ядене.

3. Тибетски еликсир за 
подмладяване

Този микс от чесън, мед 
и лимон в тибетската ме-
дицина е известен като 
„еликсир от природата“, 
който забавя стареенето.

Продукти: 
10 глави чесън, сокът на 

10 лимона, 1 кг мед
Начин на приготвяне: 
Нарежете чесъна на 

ситно и го смесете с меда 
и лимоновия сок. Изсипе-
те сместа в стъклен бур-
кан, затворете го и оста-
вете да престои 8 – 10 дни.

Вземайте по една супена 

лъжица два пъти на ден – 
веднъж на гладно сутрин и 
преди последното ви яде-
не вечер.
На какво се дължи ефек-

тът на тези рецепти?
В тези три рецепти се 

използват три чудесни със-
тавки – мед, чесън и ли-
мон. Всяка от тях има мно-
жество ползи за здравето.

 Чесънът 
Чесънът пази кръво-

носните съдове, понижа-
ва кръвното налягане и ни-
вата на холестерола, нама-
лява риска от инфаркт и 
инсулт. 
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лед като завър-
шил специал-
ност „Продуктов 
дизайн“ в Пе- 
кинския техно-
логичен универ-

ситет, Чън Джъ отказва по-
каните за работа в Южен 
Китай и избира да старти-
ра своята кариера в нова-
та хайтек зона в гр. Дзъбо, 
провинция Шандун. Спо-
ред него благодарение на 
националната стратегия за 
трансформация на движе-
щата сила за развитие град 
Дзъбо днес е пълен с въз-
можности.

Неговият случай не е 
единствен. В рамките на 
година и половина близо 80 
хиляди новодипломирани 
таланти пристигат в града, 
което е увеличение с 25,6% 
на годишна база. Те успяха 
да преобърнат тенденция-
та, при която в миналото 
много специалисти напус-
каха града.

Какъв град може  
да привлече  

най-много младите? 
Отговорът на Дзъбо е 

създаване на добра плат-
форма за развитие и изра-
ботване на добра политика. 
Градът има за цел създава-
не на благоприятна бизнес 
среда, която привлича, за-
държа и обслужва таланти.

Наскоро компанията за 
производство на пружини 
„Лиенмей“ кандидатства 
за първия си „заем за спе- 

С

циалисти“ в размер на 3,4 ми- 
лиона юана от банка „Ци-
шан“. За изненада на Тан 
Йенмън, отговарящ за фи-
нансовия отдел на компа-
нията, „парите пристигна-
ха в нашата сметка само 
една седмица след подава-
не на заявката“.

Той каза пред журна-
лист на в. „Къдзи“: „По-
сле добавихме още 6,4 ми-
лиона юана, а от банката 
получихме общо 9,8 мили-
она юана без обезпечение, 
което разреши нашите ре-
ални трудности“.

Горепосоченият пример 

е резултат от политиката на 
местните власти – „кредит 
за специалисти“, която пре-
доставя заем без обезпече-
ние на висококвалифици-
рани специалисти и техно-
логични компании за пре-
връщане на научно-техни-
ческите изследвания в ре-
ални продукти.

Град Дзъбо е първият в 
провинцията, който издава 
подробни правила за ри-
сковите компенсации към 
„кредита за специалисти“. 
Максималният размер на 
кредита може да достиг-
не 10 милиона юана. Към 

момента в града са отпус-
нати 96 кредита на обща 
стойност 450 милиона юа-
на и по този показател за-
ема първото място в про-
винцията.

Младите хора обръщат 
по-голямо внимание на 

платформите 
и индустриите в търсене 
на поле за реализиране. 
Градът е положил големи 
усилия да развива новата 
икономика и перспектив-
ните индустрии като елек-
трически автомобили, во-
дородна енергетика и др., 

Благоприятната бизнес среда привлича 
повече млади специалисти

които привличат повече 
млади специалисти. Съз-
дадени са 11 нови индус-
трии и около 200 експери-
ментални зони, които пре-
доставят широка сцена на 
младите. Освен това Дзъ-
бо се фокусира върху нуж-
дите на младите специали-
сти, създава се благоприят-
на среда за работа и живот 
с цел младите хора да мо-
гат да развиват кариерата 
си в града спокойно и ком-
фортно.

Градското  
правителство отпусна  

708 милиона юана 
за построяването на 109 
къщи за висококвалифи-
цирани специалисти, 2490 
апартамента за специали-
сти. Целта му е за 3 години 
да се изградят не по-малко 
от 30 хиляди апартамента, 
които да се продадат на 50 
– 75% от пазарната цена. В 
града са ангажирани 627 
служители, които обслуж-
ват специално привлича-
ните специалисти. Раздаде-
ни са 3246 карти за отлич-
ните млади специалисти, с 
които могат да се възполз-
ват от 28 вида услуги в ту-
ризма, транспорта, спорта 
и др. Провеждат се реди-
ца мероприятия като мла-
дежки фестивали, свързани 
с култура и изкуство, кои-
то да разнообразят живо-
та на младите специали-
сти, които работят и жи-
веят в града.

Подготовка за пролетната оран
Настъпи сезонът за подготовка на пролетната оран 
и в окръг Таоюан, град Чанде, провинция Хунан, 
активно се работи върху най-важните задачи – 
подготвяне на селскостопанска техника, обучение на 
фермерите за работа с най-използваните за оран 
машини, разясняване на най-често възникващите 
проблеми в процеса на земеделската работа 
и осигуряване на квалифицирана техническа 
поддръжка. 

Подземните води - да направим  
невидимото видимо

ветовният ден на 
водата ежегодно 
се отбелязва от 
ООН от 1993 г. с 
фокус върху зна-
чението на слад-

ководните води. Инициати-
вата се координира от меха-
низма на ООН за достъп до 
вода и насочва вниманието 
към 2 млрд. души на плане-
тата, които живеят без дос-
тъп до питейна вода. 

Фокусът е поставен вър-
ху предприемане на дейст-
вия за справяне с водната 
криза в световен мащаб. Ос-
новен акцент на Световния 
ден на водата е да се подпо-
могне постигането на една 
от целите на ООН: чиста 
вода и санитарно-хигиенни 
условия за всички до 2030 г.

През настоящата годи-
на се поставя акцент върху 
стойността на подземните 
води и какво означават те 
за хората. 

Почти цялата сладка во-
да в света е подземна, под- 

С

държаща доставките на пи-
тейна вода, канализацион-
ните системи, земеделие-
то, промишлеността и еко-
системите. 

На много места човеш-
ката дейност прекомерно 
използва и замърсява под-
земните води. На други мес-
та просто не се знае колко 
вода има под земята.

Подземните води са не-
видими, но въздействието 

им е видимо навсякъде. 
Подземните води са скри-
то съкровище, което обога-
тява живота ни. В най-сухи-
те части на света това мо-
же да е единствената вода, 
която хората имат. Проуч-
ването, опазването и устой-
чивото използване на под-
земните води е от основно 
значение за оцеляването и 
адаптирането към измене-
нието на климата.
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Красимира ИВАНОВА

„Среща с красотата на новата 
епоха“ – изложба в Националната 
художествена галерия в Пекин

представената се-
га изложба са съ-
брани около 300 
ценни картини 
и документални 
филми.

Шедьоврите на модерните 
китайски художници

Тазгодишната изложба 
е разделена на две части. 
Едната представя отличи-
ли се през последните де-
сет години творби, свърза-
ни с изграждането на стра-
ната, опазването на окол-
ната среда, борбата с бед-
ността и пандемията, об-
разованието, науката, спор-
та и други теми. Другата 
част включва шедьоври на 
класици от миналия век, 
сред които Ци Байшъ, Сю 
Бейхун, Фу Баошъ, Ли Къ-
жан и др.

 В централната зала на 
галерията са изложени кар-
тини на велики китайски 
художници от 20-и век. 
„Черешите“ на Ци Байшъ, 
„Бягащите коне“ на Сю 
Бейхун и други уникални 

В

Много от любителите на изкуството помнят 
великолепната изложба на китайски майстори 
в Националната художествена галерия в 
Пекин през 2017 г., където бяха представени 
класически творби от архива й. Това бе едно 
от най-популярните културни събития в 
китайската столица, като пред галерията 
се извиваше двукилометрова опашка от 
желаещи да я разгледат. На 11 март тази година 
Националната художествена галерия отново 
откри подобна специална изложба съвместно с 
Китайската медийна група. 

художник Шан Ядун. Тя е 
дълга 5 м и широка 2 м. 
Художникът се е опитал 
да наблегне на опазването 
на водите на емблематич-
ното за град Ханджоу езе-
ро Тайху. В своята творба 
той не само показва краси-
вия пейзаж, но и усилията 

картини представят типич-
ните за тази епоха стило-
ве. Една от ценните твор-
би в изложбата е „Цветя в 
планината Яндян“ на Пан 
Тиеншоу, която е ярък при-
мер за майсторството на 
художника.

Нови теми – нова 
жизненост

В средата на кръглата 
зала на първия етаж на га-
лерията може да се види 
картината „Красивото езе-
ро Тайху“ на съвременния 

на Китай за опазването на 
природата.

Изложбата представя и 
картини на олимпийска те-
матика, които ярко демон-
стрират зимните спортове. 
Други творби, като акваре-
ла „Небесна професия“ на-
пример, разказват истории 
за борбата на китайския на-
род с епидемията. Те отра-
зяват смелостта на здрав-
ните служители и техния 
неуморен принос.

Постоянният член на 

КНПКС и директор на На-
ционалната художествена 
галерия У Уейшан заяви, 
че творбите в специалната 
изложба отразяват мислите 
и мъдростта на китайския 
народ, както и значението 
на епохата. Те описват клю-
чови моменти, наблягайки 
на иновациите. „Надяваме 
се чрез изложбата да попу-
ляризираме духа на новата 

епоха и да разкажем за Ки-
тай на целия свят, за да мо-
же да разбере изкуството и 
народа на нашата страна.“

Филми съживяват 
творчеството на Ци Байшъ

Ци Байшъ, вече с по-
беляла брада и коса, об-
лечен в традиционен ки-
тайски костюм, застава 
пред масата и започва да 

рисува. В една от залите се 
прожектира документален 
филм за художника, сни-
ман през 50-те години на 
миналия век. В него е по-
казана сцена как 90-годиш-
ният Ци Байшъ рисува ска-
риди, които са най-забеле-
жителните в творчеството 
му. Уменията му и сериоз-
ният израз дори след по-
ловин век продължават да 
са все така вълнуващи за 
зрителите.

Сюе Дзидзюн, предста-
вител на Китайската ме-
дийна група, каза, че за 
тази специална изложба са 
събрали ценни филми от 
архива, които са запечата-
ли как работят китайски-
те майстори от старото 

поколение. „Тези филми 
обогатяват историческо-
то значение на изложба-
та и иновативно се съче-
тават с класическите ше-
дьоври. Чрез тях зрите-
лите могат отново да по-
чувстват духа на майстори-
те и техните творби“, каза  
Сюе Дзидзюн.
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

два 17-годишен 
китаецът Имин 
Су стана по-
редният герой 
на домакините, 
след като добави 

злато в дисциплината сноу-
борд Биг Еър към сребро-
то, спечелено преди този 
старт в Пекин 2022. 

Тийнейджърът стигна 
до олимпийската титла в 
дисциплината с резултат 
182.50 за втория си медал 
на Игрите, след като ос-
тана със среброто в сло-
упстайла. 

Имин Су взе убедител-
но златото пред норвежеца 

Монс Ройсланд, със 171.75, 
докато канадецът Макс Па-
рът – шампион от слоупс-
тайла, се задоволи с брон-
за със 170.25.

Олимпийският шампи-
он от Пьонгчанг 2018 Се-
бастиан Тутан (Канада) от-
падна в квалификациите и 
се нареди 26-и в крайното 
класиране.

Су има участия в едва 
шест състезания от Све-
товната купа, но вече се 
превърна в първия златен 
олимпийски медалист в 
сноуборда в историята на 
Китай. 

Той е бивш детски ак- 

С две олимпийски титли и един сребърен медал от  
Пекин 2022 в ските свободен стил Айлийн Гу стана едно от  

най-търсените лица на световните марки за спортна екипировка

17-годишният Имин Су е един от китайските герои от Пекин 2022

Тийнейджърът, който донесе историческа 
титла на Китай

тьор, който се появи в 
епичния екшън филм The 
Taking of Tiger Mountain, 
когато бе на осем години, 

преди да реши да се отда-
де напълно на сноуборда.

Х
апвайки сандвич 
със свинско месо, 
след като спече-
ли сребърен ме-
дал във финала 
в дисциплината 

слоупстайл в ските свобо-
ден стил, Айлийн Гу вече 
се настройва за участието 
си в халфпайп по-късно та-
зи седмица. И там тя има 
амбицията да се пребори 
за златното отличие. 18-го-
дишната Гу заяви пред ре-
портерите, които я чакаха 
за интервю, че няма друго 
време, за да се нахрани. А в 
същото време майка й по-
даде кутийката с кренвирш-
ката. Родената в Сан Фран-
циско спортистка се е със-
тезавала за САЩ в девиче-
ска възраст, но от 2019 го-
дина носи екипа на Китай 
и извоюва квота за Игри-
те в Пекин.

Гу спечели златото в Биг 
еър и обяви, че се чувства 
наистина добре, преди да 
стартира в халфпайпа на 
Зимните олимпийски иг-
ри в Пекин. Новото спорт-
но чудо на Китай призна съ-
що така, че й е трудно до-
ри да намери време, за да 
направи няколко спускания 
преди пресявките. „Вероят-
но ще пропусна и трениров-
ката днес, но се надявам, 
че ще вляза поне за малко 
в пайпа, за да усетя трасе-
то“, каза Гу. Tийнейджърка-
та уточни с усмивка, че с 
особено нетърпение очаква 

Безпрецедентните възможности 
на двойната олимпийска 
шампионка Айлин Гу

халфпайпа, тъй като баба й 
идва, за да я гледа.

„Баба ми идва днес, за 
да ме гледа в халфпайпа. А 
това означава за мен цели-
ят свят“, допълни момиче-
то, продължавайки да дъв-
че кренвиршката. - Никога 
не ме е гледала преди, та-
ка че се надявам да напра-
вя едно добро шоу специ-
ално за нея.“

Гу описва баба си като 
„уверена до лудост жена“, 
която не е далече от спорта 
и като студентка е играла в 
баскетболния отбор на уни-
верситета в Пекин. Имен-
но тя й дава най-много от 
състезателния дух. Скиор-
ката добави, че ще отдели 
малко време по-късно, за да 
отбележи традиционния ки-
тайски Фестивал на фене-
рите, който е 15-ият ден от 
лунно-слънчевия китайски 
календар и краят на праз-
нуването на китайската Но-
ва година.

Говорейки на мандарин 
с плътен пекински акцент, 
тя с усмивка каза, че ще 
си позволи да хапне малко 
„юан сяо“ – сладки сусамо-
во-оризови топчета, които 
се приготвят за този спе-
циален ден. „Пристигането 
на моята баба също така е 
повод да празнуваме заед-
но Деня на фенерите“, усми-
хва се олимпийската меда-
листка. Китайците празну-
ват Фестивала на фенерите 
и приготвят ястия под фор-
мата на панда, талисмана 
на Олимпиадата в Пекин.

„Влизам във всяко със-
тезание с надеждата да спе-
челя, но никога не очаквам 
това да се случи. Тук съм 
да дам всичко от себе си и 
ако мога, ще победя“, за-
върши Айлийн Гу.

Световната шампионка 
Гу триумфира убедително 
при студено време и силен 
вятър на трасето в компле-
кса „Гентинг сноу парк“ в 

Китайското чудо в 
ските свободен стил 
получи допълнителна 
мотивация от баба 
си, преди да извоюва 
второто си златно 
отличие в Пекин 2022

Джандзякоу, на което су-
первайзър е българинът 
Тино Минчев. 18-годишна-
та местна любимка събра 
95.25 точки в най-доброто 
си второ спускане. Така тя 
спечели третото си отли-
чие на Игрите след злато-
то в Биг еър и среброто в 
слоупстайл.

На второ място се наре-
ди защитаващата титлата си 
от Пьонгчанг 2018 Класи 
Шарп (Канада) с 90.75 точ-
ки. Трета се класира светов-
ната вицешампионка Рей-
чъл Каркър (Канада) с 87.75 
точки.

С две олимпийски титли 
и един сребърен медал от 
Пекин 2022 в ските свобо-
ден стил Айлийн Гу стана 
едно от най-търсените ли-
ца на световните марки за 
спортна екипировка. Про-
дажбите на екипите на „Ан-
та“, какъвто тя носи, нарас-
наха с 20 пъти в китайска-
та платформата за онлайн 
търговия JD.com. Компани-
ята Luckin Coffee, която про-
дава различни продукти с 
образа за Гу, също отбеля-
за повишение на продажби-
те и обяви, че това ще про-
дължи през цялата година.

Гу, която се превърна в 
най-популярната представи-
телка на китайския отбор 
на Олимпиадата, се изявя-
ва като модел и може да се 
похвали с близо две дузи-
ни спонсори. Представяне-
то на Айлийн Гу на Олим-
пийските игри й донесе сла-
ва, равняваща се на тази 
на най-известните спорти-
сти в световен мащаб, пише 
агенция „Ройтерс“. Бивши-
ят маркетингов директор на 
Международния олимпий-
ски комитет Майкъл Пейн 
дори описа възможностите 
на Гу като безпрецедентни.
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

Съживяване на 
нематериално 
наследство 
Силанкапу 
Град Чунцин е 
започнал програма 
за комбиниране 
на производството 
на Силанкапу с 
ревитализиране на 
селските райони, за да 
подпомогне развитието 
на туристически 
културни продукти и 
защити нематериалното 
наследство Силанкапу, 
което представлява 
вид брокат Тудзя с 
топли цветове, изящна 
композиция и строга 
структура.

а 49-ата сесия на 
Съвета на ООН 
по правата на 
човека в Женева 
пекинският Цен-
тър за проучва-

ния и правна помощ на не-
пълнолетните е провел он-
лайн среща, свързана със 
защитата на правата на де-
цата в дигиталната епоха. 
В нея са участвали експер-
ти от УНИЦЕФ и други 
международни организа-
ции, както и представите-
ли на Китай и Великобри-
тания в областта на защи-
тата на детските права и 
юристи.

В речта си директорът 
на Центъра Тун Лихуа е 
представил какви подобре-
ния е направил Китай в 
законодателството си от-
носно защитата на правата 
на децата в интернет. „За 

бщата дължи-
на на пътища-
та в автоно-
мен регион Ти-
бет е повече от 
120 000 киломе-

тра през 2021 г., съобщават 
местните власти. Пет град-
ски общини и 67 села са 
получили достъп до пъти-
ща с твърда настилка през 
миналата година. Местни-
те власти са ускорили 15 
ключови строителни про-
екта, включително изграж-
дането на средния участък 
на магистралата от адми-
нистративния център Лха-
са до Шигадзе.

Междувременно районът 
е подготвил транспорта на 
материали и работна ръка 
за строежа на жп линията, 
свързваща Тибет със съсед-
ната провинция Съчуан.

Н

О

Пекин организира среща 
за защитата децата в 
дигиталната епоха

Над 120 000 км са пътищата 
в Тибет през 2021 г.

Корабоплаването в Трите клисури е възстановено
Приключи редовният годишен ремонт на корабния терминал 
в южната част на Трите клисури и корабоплаването бе 
възстановено 12 часа по-рано от предвиденото.

Юннан изпраща червеноклюните чайки
През последните дни в град Кунмин, провинция Юннан, 
времето се затопля и червеноклюните чайки, които както 
всяка година зимуваха тук, отлитат на север. Много 
любители на птиците идват тези дни, за да се сбогуват с тях.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

изграждането на система за 
защитата на децата в ин-
тернет са необходими съв-
местни усилия от страна на 
правителството и компани-
ите, които трябва да поемат 
съответните отговорности. 

От друга страна, учители-
те и родителите също тряб-
ва да са по-добре инфор-
мирани относно интернет 
пространството, за да иг- 
раят по-важна роля“, е по-
сочил Тун Лихуа.

Автономният регион Ти-
бет е реализирал инвести-
ции на стойност 20,1 ми- 
лиарда юана (около 3,2 
млрд. долара) във фиксира-
ни активи в пътния транс-
порт през миналата година.

Местният отдел по тран- 
спорта си е поставил зада-
чата през настоящата годи-
на да осъществи инвести-
ции в областта на транс-
порта на стойност 21,6 ми-
лиарда юана.


